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Conclusies van de Coördinatie Commissie voor Europese 
Integratie-en Associatieproblemen op 14 december 1967 

1. Voorbereiding van de SEG-Raad van 18 en 19 december a.s. 
De Coördinatie Commissie kwam tot de slotsom dat, onder 
de gegeven omstandigheden, een discussie over de taktiek 
die op de a.s. Raadszitting gevolgd zou moeten worden, 
weinig z i n v o l zou z i j n . Veel z a l daarbij immers afhangen 
van het overleg tussen de Mini s t e r s van de V i j f dat te 
Brussel, naar men mag aannemen, wordt gevoerd. 
Daarentegen achtte de Coördinatie Commis3ie het wel 
gewenst enkele kanttekeningen te plaatsen b i j de nota, 
die door de Sta a t s s e c r e t a r i s van Buitenlandse Zaken aan 
de Raad voor Europese Zaken werd gericht betreffende de 
mogelijkheden tot samenwerking met het Verenigd Koninkrijk 
na de a f w i j z i n g door F r a n k r i j k (nota dd. 12 december 1967, 
kenmerk 2 2 0 9 3 7 ) .Bij de bespreking van de i n deze nota 
opgesomde onderwerpen van gezamenlijk overleg of gezamenlijke 
ac t i e bestond er i n de Coördinatie Commissie v r i j algemeen 
de overtuiging dat d i t overleg, c.q. deze a c t i e z i n v o l en 
e f f e c t i e f z a l z i j n , indien daarbij a l l e v i j f EEG-landen 
behalve F r a n k r i j k betrokken z i j n . Een geringer aantal 
deelnemers aan EEG-zijde, b.v. a l l e e n de Benelux-landen, 
zou de nuttigheid van een samengaan met het Verenigd 
Koninkrijk i n belangrijke mate verminderen. Sommige leden 
meenden dat de gedane suggesties nauwelijks enige z i n 
zouden hebben, indien a l l e e n ITederland daaraan deel zou 
nemen. Andere leden meenden dat desondanks ook deze moge
l i j k h e i d zou dienen te worden opengehouden. Er werd boven
dien de nadruk op gelegd dat het de voorkeur verdient met 
een maximale conceptie van de voorgestelde samenwerking 
met het Verenigd K o n i n k r i j k te beginnen, teneinde vervolgens 
i n het overleg met de overige partners van de V i j f en met 
het Verenigd K o n i n k r i j k na te gaan welk deel van deze 
conceptie i n de p r a k t i j k zou kunnen worden verwezenlijkt. 

Wat be t r e f t de deelname van niet-EEG-landen, werd opgemerkt 
dat het voor sommige probleemgebieden (b.v. samenwerking 
op de randgebieden van de gemeenschappelijke markt; 
technologiscne samenwerking) de voorkeur zou verdienen 
indien behalve het Verenigd Koninkrijk ook de andere 
F-lTA-landen, die een lidmaatschapsaanvrage hebben 
ingediend, zouden deelnemen. Voor andere onderwerpen i s 
d i t w e l l i c h t minder noodzakelijk of gewenst. Dit vraagstuk 
zou l a t e r met het Verenigd Koninkrijk dienen te worden 
besproken. 



Door sommige leden van de Coördinatie Commissie werd 
opgemerkt dat de voorgestelde samenwerking met het 
Verenigd Koninkrijk, zeker indien daaraan van EEG-zijde 
slechts door een enkel of enkele landen zou worden deel
genomen, toch m o e i l i j k een andere inhoud z a l kunnen krijgen 
dan niet-verplichtende wederzijdse consultaties. Gedeeltelijk 
vinden deze consultaties ook thans reeds plaats. De erva
ringen met het economische gedeelte van het «VEÜ-overleg 
en met de Anglo-Benelux-commissie hebben aangetoond dat 
men i n d i t opzicht n i e t veel i l l u s i e s mag hebben. 
Hiertegenover werd aangevoerd, dat genoemde ervarings
f e i t e n n i e t doorslaggevend z i j n daar het b i j voorbeeld 
nimmer mogelijk was het overleg i n de -.VEU-Raad deugdelijk 
te doen voorbereiden. De thans voorziene opzet zou echter 
van een krachtige p o l i t i e k e impuls moeten uitgaan en zou 
bovendien een g e i n s t i t u t i o n a l i s e e r d e vorm moeten bezitten, 
die zowel aan het overleg meer p o l i t i e k gewicht zou doen 
toekomen a l s ook mogelijkheden van concrete gezamenlijke 
a c t i e zou openen. Het vraagstuk van het algemene p o l i t i e k e 
en i n s t i t u t i o n e l e kader, waarin de voorziene samenwerking 
zou worden geplaatst, kwam eveneens naar voren b i j het 
bespreken van de vraag of b i j sommige onderwerpen (b.v. 
op het gebied van de technologie) een eventuele Franse 
deelname onder ogen zou moeten worden gezien. Sommige 
leden van de Coördinatie Commissie zouden aan een pragmatisch 
benadering van de verschillende onderwerpen van overleg 
de voorkeur geven, waarbij een eventuele Franse medewerking 
ni e t a p r i o r i zou z i j n u i t g e s l o t e n . Anderen daarentegen 
waren van mening dat zulks het gevaar zou inhouden dat 
men aldus Fr a n k r i j k i n de gelegenheid zou s t e l l e n een 
selectieve samenwerking met het Verenigd Koninkrijk tot 
stand te brengen, die van Franse z i j d e gepresenteerd zou 
worden a l s een a l t e r n a t i e f voor de toetreding. Ervan 
uitgaande dat de samenwerking met het Verenigd Koninkrijk 
geregeld zou worden i n een overeenkomst met een algemene 

p o l i t i e k e strekking en met een d u i d e l i j k e v e rwijzing naar de 
opvatting dat a l l e e n de u i t b r e i d i n g van de Gemeenschappen 
een d e f i n i t i e v e oplossing voor het Europese probleem z a l 
kunnen geven, zou per d e f i n i t i e F r a n k r i j k van de deelname 
aan d i t verdrag en aan de daarin geregelde vormen van 
samenwerking worden uit g e s l o t e n . Weer andere leden waren 
van mening dat men door een d e r g e l i j k e taktiek, hoewel 
die op z i c h z e l f l o g i s c h zou z i j n , een breuk i n de EEG 
ze l f zou ris k e r e n . Hiertegenover werd weer opgemerkt dat 
men voor Franse dreigementen i n d i t opzicht ni e t u i t de 
weg dient te gaan. 



2. Voorbereiding van de EEG-haad van 21 december a.g, 
gewijd aan sociale vraagstukken? " ' — 1 

De Coördinatie Commie eie besprak een nota van het 
M i n i s t e r i e van Sociale Zaken en Volksgezondheid, waarin 
commentaar gegeven wordt op de agendapunten van deze 
Raadszitting. Met deze nota ging men akkoord. Slechts 
ten aanzien van de toekomstige p o s i t i e van het Europeea 
Sociaal Fonds werd het wenselijk geacht dat van Neder
landse z i j d e op d i t ogenblik n i e t verder wordt gegaan 
dan het stadium van 3tudie van eventuele toekomstige taken. 
De betreffende passage i n genoemde nota (pagina 3, eerste 
v o l l e alinea) zou derhalve a l s volgt dienen te worden 
gelezen: "Naar het voorkomt zou van Nederlandse zi j d e 
vooral de gedachte kunnen worden onderschreven om een 
studie te doen v e r r i c h t e n van de vraag of het Fonda, 
wat de herscholing b e t r e f t , naast de bestaande repressieve 
ook een preventieve zou dienen te hebben". 

Ten aanzien van het agendapunt "Arbeidsmarktproblemen" 
kwam de Coördinatie Commissie overeen dat de conclusies 
op d i t punt n i e t betrekking dienen te hebben op het 
t e r r e i n van de economische p o l i t i e k en de werkgelegenheida-
p o l i t i e k . Bovendien dient de b e s c h r i j v i n g van de econo
mische toestand i n Nederland i n overeenstemming te z i j n 
met de toestand, van het ogenblik. 

3, Financiering van mond- en klauwzeerbeatrijding i n 
Turkije 

/ w r d voorgesteld, 

Evenals i n voorafgaande jaren, i s de EEG door de 
FAO aangezocht om wederom b i j te dragen tot de 
b e s t r i j d i n g van de genoemde veeziekte i n Turkije. 
Over de wenselijkheid van deze a c t i e bestaat geen 
v e r s c h i l van mening. Wel echter i s d i t het geval 
ten aanzien van de wijze van f i n a n c i e r i n g van de 
Nederlandse bijdrage, die op ongeveer 100.000 gulden 
geschat kan worden. Van de z i j d e van het M i n i s t e r i e 
van Landbouw/dat de f i n a n c i e r i n g op communautaire wijze 
z a l plaatavindea en wel door middel van de af d e l i n g 
Oriëntatie van het EEG-landbouwfonds. Deze wijze van 
f i n a n c i e r i n g zou j u r i d i s c h verdedigbaar z i j n en het 
praktische voordeel hebben dat geen beroep behoeft te 
worden gedaan op de Nederlandse sc h a t k i s t . Van de z i j d e 
van het M i n i s t e r i e van Buitenlandse Zaken werd gesteld 
dat noch het Verdrag noch de regelementen van de landbouw-
f i n a n c i e r i n g een grondslag bieden voor een gemeenschap
p e l i j k e financiële a c t i e van de Gemeenschap buiten het 
t e r r i t o r i u m van de Zee. Ook de vroeger gebruikte methode 
van f i n a n c i e r i n g v i a de normale begroting van de EEG 
was i n d i t opzicht o n j u i s t en i s d e s t i j d s ook a l s 
onjuist erkend. De enig overblijvende mogelijkheid i s 
dat elke Lid-Staat z i j n eigen bijdrage overmaakt aan 
de FAO. 

De Coördinatie Commissie besloot d i t meningsverschil 
voor te leggen aan de Ministerraad. 

DGES, 14 december 1967 


